

DIPLOMA D'ESPECIALISTA UNIVERSITARI EN  
MITOLOGIA I SIMBOLOGIA

# LA PSICOLOGIA ALQUÍMICA DE C. G. JUNG

CONFERENCIA: CARLES VENTURA I PALLAROLS  
20/02/2021, SESSIÓ EN CATALÀ A LES 10:30  
ACTE ON-LINE GRATUÏT I OBERT A TOTHOM  
PRÈVIA INSCRIPCIÓ A: [HTTPS://ATTEND.ZOHO.EU/OET](https://attend.zoho.eu/oet)

C.G.Jung va penetrar en aquella zona de la psique vedada per a la mirada superficial i mitjançant la seva aguda i fina intuïció va comprendre que les estranyes imatges de l'alquímia expressaven processos psíquics. Per a ell, la simbòlica alquimista és una manifestació del procés de l'esdevenir de la personalitat, al qual es va referir com a individuació, i va constatar que hi havia un cert ordre en aquella enorme i confusa quantitat de textos i imatges que constituïen el corpus alquímic. Així mateix, l'alquímia no era només una descripció o paralelisme d'allò que passa en la psique, sinó que era aquest mateix procés psíquic, és a dir, l'alquimista vivia en la seva pròpia ànima aquestes transformacions que ocorrien en la matèria. Els alquimistes en el seu treball pràctic percebien al·lucinacions o visions que, segons Jung, no podien ser una altra cosa que projeccions de continguts inconscients. La formula alquimista "Solve et coagula" i el dissolvent universal "VITRIOL" descriuen el moll del fenomen de la projecció i una part important del treball a realitzar.

Veurem també la tríada "Mercurius-Sulphur-Sal" que serà abordada com un procés alquímic vital que connecta amb la maduració de la nostra personalitat, en l'intent per fer-nos més conscientes i complets.

## LA PSICOLOGÍA ALQUÍMICA DE C.G. JUNG, SESIÓN EN CASTELLANO.

Conferenciante: Carles Ventura i Pallarols

20/02/2021, a las 12:00

Acto on-line gratuito y abierto a todos

Previa inscripción en: <https://attend.zoho.eu/i41>

C.G.Jung penetró en esa zona de la psique vedada para la mirada superficial y mediante su aguda y fina intuición comprendió que las extrañas imágenes de la alquimia expresaban procesos psíquicos. Para él, la simbólica alquimista es una manifestación del proceso del devenir de la personalidad, al cual se refirió como individuación, y constató que había un cierto orden en esa enorme y confusa cantidad de textos e imágenes que constituyan el corpus alquímico.

Asimismo, la alquimia no era sólo una descripción o paralelismo de lo que ocurre en la psique, sino que era ese mismo proceso psíquico, es decir, que el alquimista vivía en su propia alma esas transformaciones que ocurrían en la materia. Los alquimistas en su trabajo práctico percibían alucinaciones o visiones que, según Jung, no podían ser otra cosa que proyecciones de contenidos inconscientes. La formula alquimista "Solve et coagula" y el disolvente universal "VITRIOL" describen el meollo del fenómeno de la proyección y una parte importante del trabajo a realizar. Veremos también la tríada Mercurius-Sulphur-Sal que será abordada como un proceso alquímico vital que conecta con la maduración de nuestra personalidad, en el intento por hacernos más conscientes y completos.